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Geachte mevrouw Van Veldhoven

Tot en met 13 januari 2020 ligt de Invoeringsregeling omgevingswet ter consultatie ook aan ons -burgers van 
Zaltbommel -  voor.

Een goede vergunningsverlening is van groot belang in verband met het duurzaam veiligstellen van de 
gezondheid en veiligheid van de burgers.  En daarmee is dit van groot belang voor de inwoners van 
Zaltbommel.
In Zaltbommel staat pal naast een woonwijk en op slechts enkele honderden meters afstand van drie middelbare 
schollen het BRZO bedrijf Sachem. Daarom zijn we in Zaltbommel extra alert.
Incidenten, calamiteiten en rampen  bij chemische bedrijven laten ons zien dat het belangrijk is om het proces 
van vergunningsverlening te verbeteren.  Essentieel daarbij is transparantie over de aard van de processen, de 
gebruikte gevaarlijke stoffen en de risico’s die we als burgers lopen. Belangrijk is ook helderheid over 
bevoegdheden bij de vergunningverlening, de tijdige actualisering van vergunningen, en het in de vergunning 
borgen dat maatregelen ter bevordering van  de externe veiligheid ook daadwerkelijk worden genomen Ook is 
van belang dat waar sprake is van overtredingen er  handhavend wordt opgetreden. 

Er is vaak gezegd dat de omgevingswet er vooral voor de burgers is.  Als  we de stukken op internet 
doornemen, dan komen we die burger inderdaad tegen in het zesde deel ‘Algemeen deel van de toelichting’, 
maar helaas pas op de voorlaatste bladzijden. Daar lezen we over de betrokkenheid van de burgers, maar lijkt 
het vooral te gaan om professionals en de vertegenwoordiging van allerlei organisaties. Hoe zit het met de 
betrokkenheid en inbreng van de burger zelf?
Daarom doen we een oproep aan u om in de invoeringsregeling  concretere handvatten te bieden voor burger 
participatie. 

 Daartoe hoort een regeling  om via een petitie de mogelijkheid te krijgen om als burgers zelf 
onderzoek te laten uitvoeren over controversiële zaken bij vergunningverlening of andere kwestie die 
de gezondheid en veiligheid van burgers in hun omgeving betreffen. De overheid stelt dan financiële  
middelen aan de burgers ter beschikking ).

 Meer mogelijkheden voor onderzoek zijn ook gewenst omdat de overheid in de huidige wetgeving 
sterk leunt op digitale instrumenten ( zoals Safety NL), waarbij de gebruikers ( d.w.z. door de overheid 
ingehuurde bureaus) vaak weinig perceptie hebben van de werkelijke situatie ter plekke en van de 
beperktheden van het instrumentarium.

 Belangrijk is ook dat de informatie voorziening voor burgers verbeterd wordt. Digitalisering is daarbij 
niet altijd een vooruitgang, integendeel, het voelt regelmatig als van kastjes naar de muur en weinig 
verhelderend.  

 We zien dat de risicokaart.nl - kijkend naar Zaltbommel - qua actualiteit slecht wordt onderhouden en 
de informatie over wat te doen bij calamiteiten erg summier is. Ook hier is verbetering wenselijk.

 Ook is beter toegankelijke informatie op de websites van gemeente (en provincie) nodig  als er nieuwe 
plannen zijn, informatie over wat  die plannen precies inhouden en hoe de burger dan zijn stem kan 
laten horen en wat de rechten zijn? 

 Goede wetgeving en regelgeving staat en valt ook bij goed toezicht op de naleving, zeer zeker bij   
risicovolle bedrijven. Er dient een veel strengere handhaving te komen bij bedrijven die regels 
regelmatig overtreden.

 Antwoorden op verzoeken om  informatie van de overheid laten soms erg lang op zich wachten, dat 
ervaren we o.a. ook bij WOB procedures, die weer veel te lang duren.

 Een ombudsman speciaal voor milieu en omgevingsrecht is wenselijk om burgers een betere stem te 
geven. 

 Provincies kennen al  een digitaal klachten meldpunt. Dit dient dichter  bij de gemeente te komen. 
Door periodiek te rapporteren naar de gemeenteraad kan sneller op klachten van burgers  gereageerd 
worden.

Ondergetekende is van mening dat bovengenoemde zaken aandacht behoeven en goed geregeld moeten zijn bij 
de overgangsregeling, en verzoekt u daarom e.e.a.  te verwerken in de invoeringsregeling,

Naam :  P.A van Dijk Zaltbommel


